



土木工程拓展署 - 礦務部

Mines Division, CEDD

爆破用爆炸品甲類貯存所牌照申請表

Application for a Mode A Store Licence for Storage of Blasting Explosives

此申請表格供根據香港法例第 295B 章《危險品(一般)規例》第 9 條，第 10 條及第 11 條之規定申請甲類貯存所用作貯存爆破用爆炸品的公司或人士使用。

This application form is intended for a person or a company who wishes to apply for a Mode A Store Licence for storage of Blasting Explosives in accordance with Dangerous Goods (General) Regulations Chapter 285B Regulation 9, 10 and 11.

重要事項

Important Information:

1. 這份表格所提供的個人資料，將用於處理上述的申請事宜。

The personal data provided on this form will be used for the purpose of processing your application only.

2. 表格上的個人資料，可能會向有關政府部門披露，而有關政府部門可保留上述個人資料，以便辦理第(1)項所述事宜。

The personal data on this form may be disclosed to any relevant government departments and kept by these departments for the purpose stated in item 1 above.

3. 填寫本表格前請先參閱礦務部之『如何申請甲類貯存所用作貯存爆破用爆炸品指引』。

Please read the Mines Division Guidance Note on How to Apply for a Mode A Store Licence for Storage of Blasting Explosives before completing this form.

http://www.cedd.gov.hk/eng/service/mines_quarries/doc/gn_mode_a_store.pdf

甲部：申請人資料

Part A : Details of Applicant

公司名稱 Company Name	
商業登記號碼 Business Registration number	
地址 Address	
電話號碼 Telephone No.	傳真號碼 Fax No.
貯存所地址 Location of proposed store	
所需牌照期限(最高為 12 個月) Length of time for which licence is required (maximum 12 months)	

乙部：需要貯存的爆破用爆炸品

Part B : Blasting Explosives to be Stored

種類 Type	貯存量 Storage capacity	種類 Type	貯存量 Storage capacity
條裝乳化炸藥 Cartridged emulsion explosives	公斤 kg	條裝水膠炸藥 Cartridged watergel explosives	公斤 kg
電雷管 Electric detonators	個 nos	非電起爆雷管 Non Electric detonators	個 nos
電子雷管 Electronic detonators	個 nos	助爆管 Cast boosters (cast primers)	個 nos
導爆索 Detonating cords	米 m	其他 Others	

丙部：負責收入、發出及運送爆破用爆炸品的引爆手

Part C : Shotfirer/s responsible for receipt, issue and transport of explosives:

引爆手姓名 Name of Shotfirer	身份證號碼 ^(註 1) Identity Card No ^(Note 1)								礦場燃爆證書編號 Mine Blasting Certificate No.
					*	*	*	(*)	
					*	*	*	(*)	
					*	*	*	(*)	
					*	*	*	(*)	
					*	*	*	(*)	

註 1：請提供前四個字母/數字(例如 C123)

Note 1 : Please provide the first four alphabets/numerals(e.g.C123)

丁部：請填上受工程師/建築師所委托須要在工地監督有關爆破用爆炸品的保安和處理事宜的駐地盤督導員

Part D : Resident Site Staff (RSS) appointed by the client to supervise security and handling of explosives on site

姓名 Name	職位 Position	職責 Responsibility

戊部：申請時請附上以下的文件：

Part E : Attach the following documents to the application:

附件 Documents	提交 Available	
申請貯存牌照理由的信件 A covering letter stating the reasons why a storage licence is required	<input type="checkbox"/> 是 Yes	<input type="checkbox"/> 否 No
商業登記的影印副本一份 A photocopy of the Business Registration	<input type="checkbox"/> 是 Yes	<input type="checkbox"/> 否 No
一份施工方法說明書 (詳情請參閱指引附件 1) A Method Statement (see Guidance Note, Annex 1)	<input type="checkbox"/> 是 Yes	<input type="checkbox"/> 否 No
根據指引附件 1 內(b)項制定圖則六份 Six copies of site plan (to be prepared in accordance with Guidance Note, Annex 1, Item (b))	<input type="checkbox"/> 是 Yes	<input type="checkbox"/> 否 No
由工程師代表簽署(政府工程項目)或認可人士/註冊結構工程師/註冊土力工程師簽署(私人工程項目)的信以確認上述四項內所載的地盤督導員任命 A letter from the Engineer's Representative for a Government project or the AP/RSE/RGE for a private project confirming the RSS appointments under section 4 above	<input type="checkbox"/> 是 Yes	<input type="checkbox"/> 否 No

己部：聲明

Part F: Declaration

我謹此聲明，據我所知所信，我就這份申請所呈交的一切資料及詳情，均屬正確無訛。如果這個申請是成功的，我同意遵守危險品條例第 295 章，及相關的附屬法例和施加的任何條件的規定。

I hereby make application and declare the information provided to be true and accurate to the best of my knowledge at this time. Should this application be successful, I agree to comply with the Dangerous Goods Ordinance Cap 295, regulations in related sub-legislation and any condition imposed.

公司蓋印 Company Chop



申請人簽署 Signature of Applicant *
()

公司職位 Position held in Company

填妥後的申請表，請交回：

This application to be returned after completion to: -

日期 Date

香港九龍海庭道 11 號
西九龍政府合署南座六樓
土木工程拓展署
礦務部
礦務處處長

Commissioner of Mines
Mines Division, Civil Engineering and
Development Department
6/F, South Tower, West Kowloon Government Offices,
11 Hoi Ting Road, Kowloon, Hong Kong

* 如屬有限公司，請蓋上公司印章及由公司經理或秘書簽署。

For a limited company, the company's chop and the signature of the company manager/ secretary are required.